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Vážení spoluobčané,
právě čtete řádky v našem červencovém čísle 
Měsíčníku. Mnozí z vás tráví vytouženou dovolenou, 
někdo v naší krásné zemi, někdo u moře nebo někde 
jinde ve světě. Důležité ale je, abychom si odpočinuli 
od pracovního kolotoče a nabrali tak energii pro 
další období.
Já se ve svém slově starosty vrátím a trochu poohlédnu po tom, co se 

událo v našem městě v měsíci červnu. Asi pro ty z vás, kteří pravidelně 
sledujete pořady LTV Příbor, popřípadě čtete webové stránky města, 
některé věci nebudou nové, ale pokusím se vás zaujmout i nejnovějšími 
informacemi.
Určitě si mnozí z vás všimli, že na ulici U Brány byla zdemolována 

nevzhledná budova veřejných WC. Na tomto místě plánujeme do konce 
června výsadbu stromů a také trvalkových květin. Za sebe jsem rád, že 
vstup do centra města z tohoto místa bude daleko příjemnější.
V sobotu 25. května se na náměstí Sigmunda Freuda v Příboře konal 

již 4. ročník Příborského běhu, který i letos zaznamenal velký úspěch. 
Účastníků bylo nad očekávání mnoho. Celkem startovalo 101 dětí, 
59 dospělých na sportovní trase, 47 na hobby trase a 32 běžců v 8 štafe-
tách, což dohromady činí 239 běžců. Rád bych poděkoval všem spor-
tovcům, spoluorganizátorům, sponzorům, fotografce Stáni Slovákové 
a Local TV Příbor za jejich neocenitelnou pomoc a podporu při realizaci 
letošního Příborského běhu.
Konec měsíce května bývá pravidelně spojován se slavnostním předá-

váním maturitních vysvědčení, a tak jsem i letos s radostí přijal pozvání 
vedení Masarykova gymnázia, abych u této příležitosti promluvil 
a zároveň ocenil některé ze studentů. Vyslovil jsem přání, aby se po 
studiích a po zkušenostech získaných mimo domov, někteří rádi vrátili 
zpět do Příbora a stali našimi spoluobčany.
V pátek 31. 5. byl také zahájen 2. rok provozu koupaliště, který zajiš-

ťuje jako pachtýř firma Bunnytransport a ta se zavazuje k poskytování 
prvotřídních služeb a péče o návštěvníky.  
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Telegrafické zprávy z jednání 
Rady města Příbora
Petra Wantulová, DiS. (odbor organizační a správních činností Městského úřadu Příbor)

Dne 28. 5. 2024 se uskutečnila 
28. schůze Rady města Příbora, 
na které bylo projednáno 
28 bodů. Přinášíme Vám 
stručný telegrafický přehled 
nejdůležitějších projednaných 
bodů.

Rada města souhlasila:
 » s vyřazením trvale nepotřebného majet-
ku ve vlastnictví příspěvkové organizace 
Mateřské školy Kamarád, Příbor, Frenš-
tátská 1370, v celkové pořizovací hodnotě 
46 516,20 Kč a způsobem naložení s tímto 
trvale nepotřebným majetkem dle návrhů 
organizace uvedených v evidenčních lis-
tech nakládání s nepotřebným majetkem 
č. 1/2024/MŠKF a 2/2024/MŠKF.

Rada města zrušila:
 » podlimitní veřejnou zakázku s názvem 
„Skatepark Příbor“ v souladu s § 127 
odst. 2 písm. h) zákona č. 134/2016 o za-
dávání veřejných zakázek.

Rada města schválila:
 » uzavření nájemní smlouvy, v předlože-
ném znění, jejímž obsahem je pronájem 
části pozemku parc. č. 30 v k. ú. Hájov 
o výměře cca 10 m2 pro umístění kon-
tejnerů na tříděný odpad, mezi městem 
Příborem a vlastníkem pozemku paní 
Alenou Jeník, za roční nájemné ve výši 
600 Kč,
 » v souladu s § 102 odst. 2 písm. b) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zříze-
ní), ve znění pozdějších předpisů smlouvu 
o výpůjčce mezi městem Příborem 

a Základní školou Npor. Loma Příbor 
Školní 1510 okres Nový Jičín, příspěv-
kovou organizací, IČO 70983356, dle 
přílohy č. 1, jejímž předmětem je zejména 
nemovitý majetek, vybavení učeben a vy-
bavení jídelny v celkové účetní hodnotě 
105 759 549,43 Kč, v předloženém znění,
 » smlouvu o bezúplatném převodu majetku 
města Příbora na Technické služby města 
Příbora, p. o., jejímž předmětem je pře-
vod 50 kusů gastropolenic, dle předlože-
ného materiálu,
 » založení štěrkového trávníku na uli-
ci Npor. Loma u č. p. 1401, na parcele 
č. 571/1 v k. ú. Příbor,
 » pořadníky pro přidělení bytů v domech 
s pečovatelskou službou v Příboře na 
období od 1. 6. 2024 do 31. 12. 2024 dle 
předloženého návrhu,
 » zápis místa poskytovaného vzdělávání 
do rejstříku škol a školských zařízení 
pro Základní školu Příbor, Jičínská 486, 
okres Nový Jičín, a to na adrese Svatoplu-
ka Čecha 565, 742 58 Příbor, pro posky-
tování vzdělávání přípravných tříd,
 » vytvoření Pracovní skupiny pro případný 
převod sportoviště v majetku soukromé-
ho subjektu do majetku města ve složení: 
Ing. Jan Monsport, p. Lukáš Kresta, DiS., 
Ing. Tomáš Krompolc, p. Petr Fischer, 
Mgr. Jiří Tuza, Ing. arch. Jan Malík,
 » organizační řád Městského Úřadu Příbor, 
ve znění přílohy č. 1,
 » smlouvu o dílo v předloženém znění mezi 
městem Příborem a společností NH stav-
by s. r. o., IČO 28980697, na realizaci 
díla „Stavební úpravy BD č.p.1307 
a 1308 ul. Fučíkova, Příbor“ s cenou díla 
1 309 000 Kč bez DPH,
 » dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo 
č. 46/2023/SD mezi městem Pří-

borem a společností NOSTA, s.r.o., 
IČO 47671416, na realizaci akce „Sta-
vební úpravy objektu č. p. 118“, který zo-
hledňuje vícepráce a méněpráce popsané 
ve změnovém listu ZL-03 navýšením 
celkové ceny díla o 377 474,98 Kč bez 
DPH dle předloženého materiálu.

Rada města pověřila:
 » odbor investic, rozvoje a správy majetku 
zajištěním celkové realizace Turistické-
ho informačního centra v Příboře na ul. 
Místecká 35.

Rada města vzala na vědomí:
 » oznámení o úmrtí ředitelky Základní 
školy Příbor, Jičínská 486, okres Nový 
Jičín, příspěvkové organizace, Mgr. Jar-
mily Bjačkové, dne 3. 5.2024.

Rada města rozhodla:
 » o uzavření „Smlouvy o spolupráci při 
pořízení dat do digitální technické mapy 
Moravskoslezského kraje“ mezi městem 
Příborem a Moravskoslezským krajem 
dle předloženého materiálu,
 » o uzavření veřejnoprávní smlouvy o po-
skytnutí individuální dotace z rozpočtu 
města Příbora na rok 2024 dle přílohy 
č. 2 předloženého materiálu mezi městem 
Příborem, se sídlem náměstí Sigmunda 
Freuda 19, Příbor, 742 58, IČO 00298328, 
a příjemkyní dotace Irenou Smolíko-
vou, jejímž předmětem je poskytnutí 
individuální dotace ve výši 17 400 Kč na 
projekt Příprava a reprezentace ČR na 
Mistrovství světa Muaythai v Řecku,
 » o uzavření veřejnoprávní smlouvy o po-
skytnutí individuální dotace z rozpočtu 
města Příbora na rok 2024 dle přílohy 
č. 5 předloženého materiálu mezi městem 

Sledujte facebookový profil www.facebook.
com/koupakvpribore.
Město Příbor dosáhlo významného úspěchu 

v oblasti třídění odpadu, když se v letošním 
roce umístilo na prvním místě v soutěži 
O keramickou popelnici 2023 v kategorii 
obcí nad 2 000 obyvatel. Slavnostní předání 
ocenění proběhlo 7. června 2024 v prosto-
rách BrickHouse Ostrava za účasti zástupců 
Moravskoslezského kraje, společností EKO-
-KOM, ASEKOL a ELEKTROWIN. Tento 
úspěch potvrzuje dlouhodobé úsilí města 
a jeho občanů v oblasti odpadového hospodář-
ství. Děkujeme všem spoluobčanům, kteří se 
tříděním odpadů chovají zodpovědně k život-
nímu prostředí.
Ve čtvrtek 13. 6. v kostele sv. Valentina 

zazněl jedinečný koncert „Krásy evropského 

baroka“. Koncert byl součástí Mezinárodního 
hudebního festivalu Leoše Janáčka, který je 
každoročně podporován naším městem a při-
náší výjimečná hudební vystoupení světové 
úrovně.
Občané již byli informování o tom, že 

v městských prostorách, kde původně sídlila 
pobočka ČS, plánujeme otevřít turistické 
informační centrum v nové podobě. Oslovili 
jsme 3 architektonická studia ve věci přípravy 
studie návrhu interiéru TIC a z doručených 
3 návrhů ustanovená komise vybrala jedno-
hlasně na základě kritérií: design, umístění 
bankomatu, variabilita zařízení, interaktivní 
prvky a cena realizace návrh od společnosti 
Architecture Acts, který následně schváli-
la Rada města Příbora usnesením č.16/28/
RM/2024 ze dne 28. 5. 2024.

Rád bych pochválil občany města Příbora, 
že přišli ve dnech 7. a 8.6 . 2024 k volbám do 
Europarlamentu a oceňuji účast přes 37 %, což 
je vyšší číslo, než je celostátní průměr.
Měsíc červen byl velmi bohatý na různé 

akce, které do uzávěrky tohoto čísla ne-
proběhly (akademie LDance, Klokošlap, 
Gulášfest, Rainbow Run v Příboře, Svato-
jánské ohně a metání metel a další), a tak 
zmínku o nich určitě uslyšíte v relaci LTV, 
anebo si přečtete na webových stránkách 
města. Věřím, že každý občan, který sleduje 
dění v našem městě a chce se zúčastnit toho, 
co ho baví a zajímá, možnost má…protože není 
pravda, že se tady nic neděje.
Přeji Vám krásné letní dny,

 Jan Malík
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Příjmy  
v roce 2023 259 851 222,44 Kč

Výdaje  
v roce 2023 233 864 678,55 Kč

Financování 
v roce 2023 - 25 986 543,89 Kč

Příborem, se sídlem náměstí Sigmunda 
Freuda 19, Příbor, 742 58, IČO 00298328, 
a příjemcem dotace Junák – český skaut, 
středisko Příbor, z.s., se sídlem Lidická 
51, 742 58 Příbor, IČO 60798076, jejímž 
předmětem je poskytnutí individuální do-
tace ve výši 97 000 Kč na projekt Nákup 
nového LED osvětlení, koberce a bojleru 
na ohřev vody,
 » o uzavření veřejnoprávní smlouvy 
o poskytnutí individuální dotace z roz-
počtu města Příbora na rok 2024 dle 
přílohy č. 9 předloženého materiálu mezi 
městem Příborem, se sídlem náměstí 
Sigmunda Freuda 19, Příbor, 742 58, 
IČO 00298328,a příjemcem dotace TS 
LDance, z. s., se sídlem náměstí Sigmunda 
Freuda 23, 742 58 Příbor, IČO 05461189, 
jejímž předmětem je poskytnutí individu-
ální dotace ve výši 27 000 Kč na projekt 
Účast na Mistrovství Evropy Best Dance 
Group, Opatija, Chorvatsko,
 » o výběru architektonického návrhu inte-
riéru nového turistického informačního 
centra (TIC) na adrese Místecká č. p. 35, 
742 58 Příbor, zpracovaného ateliérem 
Architecture Acts, s.r.o., IČO 03620620, 
se sídlem Řetězová 224/7, Staré Město, 
110 00 Praha dle předloženého materiálu,
 » dle ust. čl. 5 odst. 3 směrnice RM 
č. 2/2022 k zadávání veřejných zakázek 
o udělení výjimky z ust. čl. 4 odst. 4 této 
směrnice a pověřuje tajemníka městského 
úřadu k uzavření smlouvy, jejímž před-
mětem je pořízení použitého osobního 
motorového vozidla pro potřeby městské-

ho úřadu a to do výše finančního limitu 
schváleného rozpočtem města na rok 2024,
 » o výběru dodavatele veřejné zakázky ma-
lého rozsahu na stavební práce „Stavební 
úpravy BD č.p.1307 a 1308 ul. Fučíkova, 
Příbor“ společnost NH Stavby s. r. o., 
IČO 28980697, Palkovice č. p. 158, 739 41.

Rada města vyhlásila:
 » v souladu s ustanovením § 166 odst. 2 
zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším odborném 
a jiném vzdělávání (školský zákon), ve 
znění pozdějších předpisů, a v souladu 
s vyhláškou č. 54/2005 Sb., o náležitos-
tech konkursního řízení a konkursních 
komisích, ve znění pozdějších předpisů, 
konkursní řízení na obsazení pracovního 
místa ředitele/ředitelky Základní školy 
Příbor, Jičínská 486, okres Nový Jičín, 
příspěvkové organizace, Jičínská 486, 
742 58 Příbor, IČO 47657707, ve znění 
přílohy č. 1 podkladového materiálu.

Rada města jmenovala:
 » v souladu s vyhláškou č. 54/2005 Sb., 
o náležitostech konkursního řízení a kon-
kursních komisích, ve znění pozdějších 
předpisů, konkursní komisi na vedoucí 
pracovní místo ředitele/lky Základní 
školy Příbor, Jičínská 486, okres Nový 
Jičín, příspěvkové organizace, Jičínská 
486, 742 58 Příbor, IČO 47657707, 
v tomto složení: 
1. Ing. Bohuslav Majer, místostarosta 

města, předseda komise, člen určený 

zřizovatelem, 
2. Ing. arch. Jan Malík, starosta města, 

člen určený zřizovatelem,
3. Mgr. Irena Křiváková, školní inspek-

torka, určená Českou školní inspekcí, 
4. Mgr. Vlasta Geryková, odborník v ob-

lasti organizace a řízení ve školství, 
určená Českou školní inspekcí, 

5. Ing. Michaela Bluchová, odborník 
v oblasti státní správy, určená Českou 
školní inspekcí, 

6. PhDr. Libuše Josieková, referentka 
oddělení správy škol Odboru školství, 
mládeže a sportu Krajského úřadu Mo-
ravskoslezského kraje, určená Krajským 
úřadem Moravskoslezského kraje, 

7. Mgr. René Brinda, pedagog Základní 
školy Příbor, Jičínské 486, okres Nový 
Jičín, příspěvkové organizace, určený 
tajnou volbou pedagogické rady školy, 

8. Ing. Bronislava Richterová, určená 
školskou radou školy,

 » v souladu s vyhláškou č. 54/2005 Sb., 
o náležitostech konkursního řízení a kon-
kursních komisích, ve znění pozdějších 
předpisů, tajemnicí konkursní komise 
na vedoucí pracovní místo ředitele/lky 
Základní školy Příbor, Jičínská 486, 
okres Nový Jičín, příspěvkové orga-
nizace, Jičínská 486, 742 58 Příbor, 
IČO 47657707, Ing. Ivetu Buskovou, ve-
doucí kanceláře vedení města a školství. 

Úplné znění dokumentu z jednání rady města se 
všemi náležitostmi a informacemi naleznete na 
webových stránkách města Příbora.

Telegrafické zprávy z jednání Zastupitelstva 
města Příbora
Petra Wantulová, DiS. (odbor organizační a správních činností Městského úřadu Příbor)

Dne 29.05.2024 se uskutečnila 
12. schůze Zastupitelstva 
města Příbora, na které bylo 
projednáno 20 bodů. Přinášíme 
Vám stručný telegrafický přehled 
nejdůležitějších projednaných 
bodů.

Zastupitelstvo m;ěsta podpořilo:
 » Adaptační strategii města Příbora na změnu 
klimatu v předloženém znění.

Zastupitelstvo města schválilo:
 » uzavření dodatku č. 1, v předloženém 
znění, ke kupní smlouvě č. 17/2021 ze dne 
08.02.2021, jehož předmětem je vrácení 
části jistiny na dodržení regulace zástavby 
na pozemku parc. č. 2178/22 v k. ú. Příbor, 
a to ve výši 80 000 Kč, za podmínek stano-
vených dodatkem č. 1 – viz příloha č. 2,

 » uzavření smlouvy, v předloženém znění, 
jejímž předmětem je uzavření budoucí 
smlouvy kupní pro výkup části pozemku 
parc. č. 3107/9 v k. ú. Příbor v rozsahu cca 
83 m2 pro účel realizace stezky pro pěší 
a cyklisty od pana Stanislava Nenutila, za 
kupní cenu 1 000 Kč/m 2,
 » uzavření smlouvy, v předloženém zně-
ní, jejímž předmětem je majetkoprávní 
vypořádání po dokončení stavby "D48 
Rybí – MÚK Rychaltice", a to darování 
pozemků parc. č. 3165/4, 3165/5, 3173/7, 
3173/8, 3206/5, 3206/6, 3247/5, 3252/8, 
3253/14, 3253/21, 3279/230, 3279/274, 
3297/1, 3297/2, 3297/6, 3297/12, 3297/25, 
a 3297/27, vše v k. ú. Příbor, v souhrnné 
výměře 9 938 m 2, z majetku města Příbora 
do vlastnictví Ředitelství silnic a dál-
nic s. p., IČO 65993390,
 » uzavření smlouvy, v předloženém znění, 
jejímž předmětem je majetkoprávní vypo-
řádání po dokončení stavby „Silnice I/58 
Příbor – Skotnice“, a to převzetí pozemků 

parc. č. 224/10, 224/14, 224/15, 224/16 
a 224/17 v k. ú. Prchalov a pozemků parc. 
č. 3307/4 a 3307/64 v k. ú. Příbor, od Ředi-
telství silnic a dálnic s. p., IČO 65993390, 
do vlastnictví města Příbora,
 » Závěrečný účet hospodaření města Příbora 
za rok 2023 v následujících objemech: 

a souhlasí s celoročním hospodařením, a to 
bez výhrad,
 » rozpočtové opatření č. 2 města Příbora na 
rok 2024 v členění a částkách dle přílohy 
č. 1 předloženého materiálu,
 » opatření v městských lesích v rozsahu předlo-

Zprávy z RM, ZM4



Stavební úpravy 
objektu č. p. 118
Ing. Ivo Kunčar (odbor investic, rozvoje a správy majetku,  
Městský úřad Příbor)

O dva měsíce dříve, než se předpokládalo, 
byly dokončeny stavební práce na budově 
č. p. 118 na ulici Freudově v Příboře.

Novojičínská stavební společnost NOS-
TA, s.r.o., která přebrala staveniště 9. června 
2023 a na realizaci díla „Stavební úpravy 
objektu č. p. 118“ měla smluvní termín 14 mě-
síců, dokázala práce správně rozložit a již 
počátkem roku 2024 hlásila, že dílo dokončí 
v předstihu. Rozhodujícím faktorem bylo, 
že se v průběhu prací objevily pouze takové 
problémy, které se daly zvládnout bez vlivu na 
termín, a hlavně stav krovu, který nemohl být 
v rámci přípravy akce kompletně prozkou-
mán, si vyžádal sanaci pouze části konstrukce 
a nemusel být kompletně vyměněn.

V rámci stavby byly zbudovány nové střechy, 
byly zatepleny plochá střecha přístavby, 
podlaha podkroví a strop nad schodištěm do 
sklepa. Proběhla oprava fasády v souladu s po-
žadavky orgánu státní památkové péče, byly 
provedeny sanační práce (injektáže základů, 
oprava a doplnění zdegradovaných částí 
zdiva). Byly vyměněny všechny dveře a okna. 
Okolo budovy byl zbudován drenážní systém 
a vsakovací šachta. Vznikl nový dvorek, ve 
kterém je kromě stromu umístěna centrální 
klimatizační jednotka a budou zde kontejnery 
pro administrativní budovu i pro blízký rodný 
dům Sigmunda Freuda. Byla zrušena plynová 
přípojka, objekt byl nově napojen na rozvody 
centrálního zásobování teplem.
V interiéru byly pořízeny nové rozvody 

elektroinstalace, pitné a užitkové vody 
a kanalizace, do místností směřujících na jih 
byla umístěna klimatizace. Byly zbudovány 
rozvody vzduchotechniky a topení. Dis-
poziční úpravy se dotkly pouze sociálních 
zařízení a kuchyněk. Kromě skladů byly do 
všech místností doplněny podhledy. V kan-
celářích byly položeny koberce, v ostatních 
místnostech jsou nové lité podlahy.
Každý návštěvník si hned při vstupu 

povšimne v rámci schodiště zakomponova-
né plošiny pro zdravotně handicapované, 
která zajistí bezbariérový přístup do obou 
podlaží objektu. K přivolání obsluhy plošiny 
bude sloužit videotelefon umístěný v bloku 
poštovních schránek u hlavního vstupu.

V rámci díla 
byla provede-
na i stavební 
příprava 
pro budoucí 
cyklopoint, 
který by měl 
být zbudován v místech navazující zahrádky 
(byla přivedena elektropřípojka nabíjecí 
stanice pro elektrokola, přípojka vody pro 
pítko, příprava napojení rozvodů užitkové 
vody na budoucí retenční nádrž ve sklepení 
pod zahrádkou).
Smluvní cena na realizaci stavebních úprav 

byla 23,3 mil. Kč vč. DPH. V průběhu stavby 
byly uzavřeny tři dodatky ke smlouvě o dílo, 
konečná cena byla 24,2 mil. Kč vč. DPH. 
Celkové navýšení ceny díla o 912 tis. Kč, tj. 
o 4 % původní ceny, je značně nižší, než bývá 
obvyklé při rekonstrukcích starých budov, 
kdy na stavebníky čekají nemilá překvapení 
při odkrývání skrytých konstrukcí. V tomto 

případě se jednalo „pouze“ o částečné sanace 
krovu, vyrovnání podlah a sanaci štítové zdi 
od ulice Československé armády.
Na projekt byla z prostředků státního 

rozpočtu České republiky poskytovaných 
prostřednictvím Ministerstva pro místní 
rozvoj v rámci programu „Podpora a rozvoj 
regionů, podprogram Podpora obcí s 3 001 – 
10 000 obyvateli“ určeného na rekonstrukce 
a přestavby veřejných budov získána dotace 
ve výši 9,595 mil. Kč. Část dotace ve výši 
7 mil. Kč byla vyplacena již v roce 2023.
Do objektu se koncem června zpět nastě-

hovaly odbory MÚ Příbor (odbor stavební-
ho řádu a přestupků, odbor sociální a odbor 
bytového a nebytového fondu) a Pohřební 
služba st. Agnes.
Úprava okolí budovy č. p. 118 bude dále 

pokračovat, a to nejprve opravou chodníku 
v oblouku křižovatky ulic Československé 
armády a Nádražní, předběžně v září až 
říjnu 2024. Technické služby města Příbora 
provedou v letošním a příštím roce výsadbu 
v zelené ploše pod budovou. Pokud Za-
stupitelstvo města Příbora uvolní v rámci 
rozpočtu na rok 2025 nebo na některý další 
rok finance na výše zmíněný cyklopoint, 
mohlo by se „rozsvítit“ celé okolí budovy 
a stát se místem, kterým každý rád projde 
nebo se v klidu na chvíli posadí.
Odbor investic, rozvoje a správy majetku 

Městského úřadu Příbor, který měl celou 
akci na starost, by touto cestou chtěl ocenit 
výbornou spolupráci se zhotovitelem, spo-
lečností NOSTA, s.r.o. Ne vždy se stavba 
takového rozsahu obejde bez komplikací, 
kdy objednatel chce převzít kvalitní dílo za 
rozumnou cenu a zhotovitel chce být nále-
žitě oceněn. Tentokrát vše proběhlo hladce, 
každý problém se podařilo rozumně vyřešit.
Na závěr malá poznámka k tomu, co bylo 

zbudováno. Veřejnost se vyjadřuje ke každé 
akci, která je financována z veřejných 
prostředků. Je třeba pochopit, že stavba 
umístěná v Městské památkové rezervaci 
Příbor musí být provedena v souladu se 

ženém v rámci závěrečných výstupů uvede-
ných v kapitole 6. Zprávy o činnosti v měst-
ských lesích Příbor za období 2019-2023,
 » přijetí dotace z rozpočtu Moravskoslez-
ského kraje v rámci dotačního programu 
Podpora turistických informačních center 
v Moravskoslezském kraji v roce 2024 na 
projekt Zlepšení informovanosti návštěvní-
ků ve výši 51 500 Kč.

Zastupitelstvo města rozhodlo:
 » o uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskyt-
nutí individuální dotace z rozpočtu města 
Příbora na rok 2024 dle přílohy č. 2 předlo-
ženého materiálu mezi městem Příborem, se 
sídlem náměstí Sigmunda Freuda 19, Příbor, 
742 58, IČO 00298328, a příjemcem dotace 
Centrum Bystřina, z. ú., se sídlem Fryčo-
vice 537, 73945 Fryčovice, IČO 09103082, 

jejímž předmětem je poskytnutí individuální 
dotace ve výši 7 100 Kč na projekt Pořízení 
nahrávky CD s vánočním repertoárem písní 
ze zpěvníku L. Víchy a E. Hanzelky z Pří-
borska a Kopřivnicka.

Úplné znění dokumentu z jednání zastupitelstva 
města se všemi náležitostmi a informacemi nalez-
nete na webových stránkách města Příbora.
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O keramickou popelnici – Příbor má 1. místo
Ing. Dita Kalužová (odbor životního prostředí, dotací a veřejných zakázek Městský úřad Příbor) Foto: zdroj Eko-kom

Do soutěže, kterou každoročně pořádá Mo-
ravskoslezský kraj s autorizovanou obalovou 

společností EKO-KOM, a. s., bylo zapojeno 
všech 300 obcí a měst Moravskoslezského 

kraje. V samotné soutěži se hodnotila vykazo-
vaná data v systému EKO-KOM. Hodnocení 

Místní energetická koncepce
Ing. Kateřina Honešová (účetní nájmu, odbor bytového a nebytového fondu Městský úřad Příbor)

Město Příbor na základě alokovaných financí 
z prostředků Národního plánu obnovy zpra-
covává „Místní energetickou koncepci“. 
Účelem místní energetické koncepce města 

je zmapování a návrh možných úsporných 
energetických opatření. 
Místní energetická koncepce je komplexní 

plán, který se skládá ze dvou částí analytic-
ké a koncepční. Analytická část se zabývá 
sběrem dat v oblasti energetiky, tzn. vytvo-
ření přehledu všech lokálních zdrojů energie, 
detailním zmapováním spotřeby energie 
na daném území a sestavením energetické 
bilance, která bude provedena v rámci daného 
území jako celku, ale také ve vyšší míře 
detailu pro městský majetek. Koncepční část 
obsahuje technické, energetické a ekonomic-
ké vyhodnocení energetického hospodaření 
s návrhem variant opatření, která povedou ke 
snížení energetické náročnosti, nebo návrh 
možných zdrojů.
Součástí koncepce je také sběr a vyhod-

nocení informací od občanů města v oblasti 
hospodaření s energiemi.
Žádáme proto občany města, podnikate-

le a společnosti na území města o vyplnění 
krátkého anonymního dotazníku. Dotaz-
ník lze vyplnit v papírové formě a odevzdat 

na podatelně Městského úřadu Příbor na 
nám. S. Freuda 19, nebo zaslat na e-mailovou 
adresu: honesova@pribor-mesto.cz. Dotaz-
ník je také dostupný na webových stránkách 
a facebooku města. Pro vyplnění lze využít 
i QR kódy.
Dotazníkové šetření bude ukončeno dne 

12. 7. 2024, děkujeme za spolupráci.

Marie Krejcarová
Olga Plačková
Milada Hanáková
Oldřich Rektořík 
Anna Papíková
Danuše Staniová
Miroslava Sasínová

Karel Valchař
Jenovéfa Tichán-
ková
Petr Melčák
Lexa Friedrich
Jaromír Marek
Jaroslav Keller

Alena Frýdecká
Josef Kabát
Marie Boháčová
Věra Fojtů
Eva Palyzová
Jaromíra Veselková
Danuše Slačíková

Zdenka Foksová
Věra Brusová
Helena Peláková
Anna Kudrová
Svatava Jalůvková

Jubilanti z Příbora:

Miroslav Navrátil Anna Urbišová Miloš Velička 
Jubilanti v Domově Příbor:

Blahopřejeme jubilantům 
narozeným v červenci
Bc. Ivana Bolomová (matrikářka Městského úřadu Příbor)

stanovisky orgánu státní památkové péče. 
V případě stavebních úprav veřejných budov 
je navíc nutné dodržovat i další předpisy 

a ustanovení (např. řešení bezbariérovosti), 
která cenu díla navýší a kterými by se např. 
soukromý investor nemusel zabývat. Každý 

by stavbu provedl trochu jinak. Ale věříme, 
že tentokrát je výsledek díla ku prospěchu 
a spokojenosti všech.
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Sociální služby a další aktivity se úspěšně 
představily na Dni dětí a rodiny
a nyní se představují i Vám
Bc. Lenka Filipcová (odbor sociálních věcí, a poskytovatelé sociálních služeb), foto: Stanislava Slováková

V Kulturním domě v Příboře se 31. května 
2024 na akci Den dětí a rodiny prezentovali 
poskytovatelé sociálních služeb a souvisejících 
aktivit. Své zastoupení zde měly jak sociální 
služby a související aktivity pro rodiny a děti, 
tak sociální služby pro osoby se zdravotním 
postižením a seniory. V průběhu páteční-
ho odpoledne se představili zástupci těchto 
sociálních služeb: 

Academia Via Familia z. s. 
Prorodinný spolek, který své aktivity směřu-

je pro rodiny s dětmi a mládeži. Podporuje 
pěstouny a poručníky, ale také přijaté děti 
a děti v těchto rodinách narozené. Připravují 
vzdělávací semináře, letní pobyty, akce zamě-
řené na finanční gramotnost a mnoho dalších 
aktivit. Pod záštitou tohoto prorodinného 
spolku působí také svépomocná skupina Klub 
otevřeného srdce, která pomáhá osobám 
s duševním onemocněním a jejich rodinným 
příslušníkům. 

Armáda spásy v ČR, z. s. 
Armáda spásy poskytuje sociálně aktivizační 

služby pro rodiny s dětmi v Příboře od roku 
2021. Sociální pracovníci navštěvují rodiny 
v jejich domácnostech nebo se potkávají na 
kontaktních místech a poskytují rodinám 
podporu mimo jiné při péči o dítě či domác-
nost, podporu s přípravou dětí do školy, řešení 
tíživé finanční situace, řešení dluhů, hledání 
zaměstnání nebo bydlení. Sociálně aktivizační 
služby pro rodiny s dětmi poskytují své služby 
také na území měst Kopřivnice a Štramber-
ku a za celou dobu služby pomohli sociální 
pracovníci více než 40 rodinám s dětmi nebo 
rodičům, kteří usilovali o navrácení dítěte 
zpět do své péče.

Centrum pro zdravotně postižené 
Moravskoslezského kraje o. p. s. 
Centrum pro zdravotně postižené Morav-

skoslezského kraje zajištuje osobní asistenci, 
individuální bezbariérovou dopravu, půjčovnu 

kompenzačních pomůcek, občanskou porad-
nu a také poradnu pro zdravotně postižené. 
Bezplatnou občanskou poradnu v Příboře 
v oblasti pracovněprávních vztahů, občansko-
právních vztahů, sociálních dávek a služeb, 
ochrany spotřebitelů a další odborné sociální 
poradenství. Poradenství poskytuje pro veřej-
nost v budově Městského úřadu Příbor. 

Diakonie ČCE – středisko v Ostravě 
a senior doprava Diakonáček 
Diakonie ČCE – 

středisko v Ostravě 
zajišťuje Pečovatel-
skou službu Příbor, 
která prostřednictvím 
poskytované pomoci 
a podpory umožňuje 
osobám starším 18 let 
se sníženou soběstač-
ností setrvat v jejich 
domovech, zachovat 
jejich dosavadní způ-
sob života a přirozené 
vazby. Pečovatelskou 
službu poskytuje 
klientům v Příboře 
a také v místních čás-
tech – na Hájově a na 
Prchalově. Diakonie 
ČCE – středisko 
v Ostravě za finanč-
ní podpory města 
Příbora ve městě provozuje dopravu seniorů 
Diakonáček. Dotované jízdy jsou především 
do zdravotnických zařízení v Příboře, Kopřiv-
nici a v Novém Jičíně. 

Domov Příbor, p. o.
Domov Příbor je příspěvková organizace, 

jejímž zřizovatelem je Moravskoslezský kraj. 
Je to pobytová sociální služba, která přijímá 
seniory starší 65 let, kteří jsou zcela nebo 
těžce závislí na pomoci jiné fyzické osoby 
a kteří jsou ohrožení nebo vystaveni sociální 

izolaci. Domov Příbor, kromě zajištění 24ho-
dinové péče o klienty, připravuje pro uživate-
le aktivizační programy, přednášky, filmová 
představení a společenské akce, na které jsou 
srdečně zváni i blízcí klientů. 

Neziskovka s duší z. s. 
Neziskovka s duší z. s. se na této každoroční 

akci prezentovala poprvé jako nová terénní 
odlehčovací služba. Pomáhá lidem, kteří 
pečují o své blízké v domácím prostředí. Pe-
čují a asistují při péči o osoby znevýhodněné 

vycházelo z pořadí obcí 
ve sběru jednotlivých 
komodit dle výtěžností 
v kilogramech na jednoho 
obyvatele. Hodnocena 
byla také dostupnost 
sběrné sítě. 
V kategorii obcí nad 

2 000 obyvatel zvítězil 
Příbor, na druhou příčku 
dosáhla Dobrá a třetí 
místo obsadily Trojano-
vice. Jelikož druhé dvě 
obce jsou menší, nemají 

sídliště, kde se většinou hůře třídí, je umís-
tění města Příbora na prvním místě ještě 
hodnotnější. Všem občanům, kterým není 
životní prostředí lhostejné a důsledně třídí 
svůj odpad, patří dík. 
Kromě ocenění město získalo na své odpa-

dové hospodářství i příspěvek 50 000 Kč, za 
který nakoupí tašky na třídění, sáčky nebo 
kompostéry pro občany, kteří chtějí své biood-
pady sami kompostovat a kompost pak využít 
na své zahradě.  

Veškeré informace o životním prostředí 
najdete na webu https://zpo.pribor.eu/.
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Historická sezóna 2023/2024 napříč všemi 
kategoriemi 
Ing. Martin Procházka, CTD (FK Primus Příbor)

Kdyby nám někdo před sezónou predi-
koval, kde se budeme celkově nacházet 
z pohledu umístění jednotlivých mužstev, 
rozvoje těch nejmenších, z pohledu vzhledu 

areálu, prezentace klubu navenek, napůl 
bychom uvěřili. 
Začneme od našich nejmenších, kterých 

se po náboru připojilo do přípravek více 

než dvě desítky. 
Naši žáci skončili v krajské soutěži na 

druhém místě s tím, že nám byla dána 
možnost hrát krajský přebor. Vzhledem 

Výsledky voleb do Evropského parlamentu 
Jana Lipovská, DiS. (Evidence obyvatel, registry odbor organizační a správních činností Městského úřadu Příbor)

Ve dnech 7. a 6. června 2024 jsme se mohli 
zúčastnit již po páté voleb do Evropského 
parlamentu, a tím si zvolit své zástupce, kteří 
budou Českou republiku v europarlamentu 
zastupovat příštích 5 let.
Volby do Evropského parlamentu se konají 

každých pět let. Letos jsme si volili z 30 po-
litických stran, politických hnutí a koalic 
21 europoslanců. 
Vítězem se v těchto volbách stalo hnutí 

ANO, které získalo 7 mandátů. Na druhém 

místě se umístila koalice Spolu se 6 mandáty 
a na třetím místě se umístila koalice Přísaha 
a Motoristé se 2 mandáty. 
Z pohledu volební účastni patří volby do 

Evropského parlamentu k těm nejméně po-
pulárním, ale letos poprvé přesáhla volební 
účast 30 %. Celková volební účast v ČR 
dosáhla 36,45 %.
V Příboře došlo do okrskových volebních 

místností z 6 696 celkem 2 495 voličů, z tohoto 
počtu odevzdalo svůj platný hlas 2 472 voličů. 

Volební účast v Příboře dosáhla 37,26 %. 
Nejvyšší volební účast byla zaznamenána 
v místní části Prchalov, kde volební účast 
dosáhla 50,44 %. Naopak nejnižší účast byla 
zaznamenána v okrsku č. 1, který se nachá-
zel v ZŠ Jičínská. Do tohoto okrsku spadají 
voliči hlášení na úřední adrese, a tím i celkově 
snižují účast v daném okrsku.
Bližší a podrobnější informace k výsledkům 

voleb naleznete na www.volby.cz. 

zdravotně či sociálně, zejména o seniory, lidi 
s handicapem a lidi s duševními poruchami. 
Zajistí péči kdykoliv během 24 hodin/7 dní 
v týdnu, včetně svátků. Při náhlém onemoc-
nění pečující osoby zajistí náhradní péči do 
2 hodin od požadavku pečujícího. 

Slezská diakonie 
Slezská diakonie představila sociální služby 

RÚT Nový Jičín, sociální rehabilitace, která 
se věnuje lidem s duševním onemocněním, 
mentálním a kombinovaným postižením 
nebo lidem s poruchou autistického spekt-
ra, a sociálně terapeutické dílny EFFATHA 
Nový Jičín. Služba EFFATHA svou podporou 
otevírá možnosti dospělým lidem s mentálním 
a kombinovaným postižením, s porucha-
mi autistického spektra, upevňuje a rozvíjí 
jejich pracovní i sociální dovednosti a návyky 
vedoucí k pracovnímu uplatnění. Další sociální 
službou, kterou představila Slezská diakonie je 
Poradna rané péče MATANA, která provází 
rodiny prvními roky života dítěte s odlišnostmi 
ve vývoji. Služba je určena rodinám s dětmi do 
7 let věku s opožděným a odlišným vývojem, 
s mentálním, pohybovým a kombinovaným 
postižením a s poruchou autistického spektra. 

VAŠE SOCIÁLNÍ SLUŽBY s. r. o. 
VAŠE sociální služby s. r. o. je organizace, 

která poskytuje tři sociální služby. Jedná 
se o službu pečovatelskou, osobní asistenci 
a sociálně aktivizační službu. Všechny tyto 
služby jsou určené lidem, kteří potřebují 
pomoc druhé osoby z důvodu jejich nepříznivé 
sociální situace, kterou na základě požadavků 
primárně řeší se sociální pracovnicí střediska. 
Sociální služby se poskytují v domácnostech 
klientů. Prioritou sociální služby je naplnění 
potřeb a reálných cílů klientů tak, aby byli 
v co nejvyšší míře uspokojeni.
Své zástupce na Dni děti měly i organizace, 

které neposkytují sociální služby, ale úzce sou-
visejí s našimi sociálními potřebami a zdravím. 

České ILCO, z. s. 
Zástupci spolku České ILCO, z. s., pomáhají 

lidem, kterým byla ze závažných zdravotních 
důvodů vytvořena stomie, neboli umělý vývod 
většinou ze střev a močového měchýře. Zá-
stupci této pacientské organizace dokáží zod-
povědět a poradit v mnohých otázkách v péči 
o stomii, ke stomickým pomůckám a k mnoha 
dalším praktickým zdrojům, aktivit a infor-
mací. V průběhu akce pro děti také připravili 
hru: Stomiku, nedej se! 

RBP, zdravotní pojišťovna 
Zájemci si na mohli v tento den nechat změřit 

krevní tlak a množství kyslíku v krvi. Pro kaž-
dého zájemce byl přichystán drobný dárek a lidé 
se mohli také informovat o pojišťovně a nabídce 
preventivních a bonusových programů. 

Město Příbor, odbor sociálních věcí 
Také sociální pracovnice odboru sociálních 

věcí Městského úřadu Příbor poskytovaly 
během odpoledne dospělým zájemcům in-
formace o sociálních službách ve městě a pro 
menší děti připravily malou poznávací soutěž 
za drobnou odměnu.
Zájemci o sociální služby a související akti-

vity si domů mohli odnést nejen informace 
k sociálním službám a aktivitám, ale i zakou-
pit ručně vyráběné drobné výrobky, které 
pro prezentaci připravili klienti, příznivci 
a poskytovatelé sociálních služeb. Děti si 
rovněž mohly vyzkoušet různé malé aktivity 
a zajímavé tvořivé činnosti, které připravili 
zástupci poskytovatelů sociálních služeb ve 
městě. Děkujeme moc všem zúčastněným 
organizacím za jejich spolupráci. 
V případě zájmu o informace k sociálním 

službám se můžete kdykoliv obrátit na odbor 
sociálních věcí Městského úřadu Příbor, 
tel. 556 455 470, Freudova 118, Příbor, 
e-mail: soc@pribor-mesto.cz.

Okrsky Voliči 
v seznamu

Vydané 
obálky

Volební účast 
v %

Odevzdané 
obálky Platné hlasy % platných 

hlasůcelkem zpr. v %

10 10 100,00 6 696 2 495 37,26 2 493 2 472 99,16
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Florbal v Luně Příbor
Bc. Kateřina Leblochová (oddělení tělovýchovně-pohybové Luna Příbor, středisko volného 
času)

Celkem 4 kroužky florbalu navštěvovalo ve 
školním roce 2023/2024 asi 40 dětí ve věku 
8–18 let. Tréninky probíhaly jednou týdně 
v tělocvičně na Dukelské ulici.
Děti jsme již tradičně přihlásili na Podbes-

kydskou florbalovou ligu do Frýdlantu nad 
Ostravicí, kde jsme dosáhli skvělých výsledků. 
Přípravka (děti ve věku do 11 let) letos trium-
fovala a vyhrála první místo z celkem sedmi 
týmů. V 16 zápasech prohrála pouze jednou 
a obdržela pouhých 8 gólů, což svědčí o výbor-
né obraně a skvělém výkonu brankářů.
V kategorii mladších žáků (děti ve věku do 

14 let) jsme do stejné soutěže přihlásili dva 
týmy a doplnili je o hráče z přípravky. Mezi 
osmi týmy jsme obsadili krásné 3. a 5. místo, 
což je skvělý výsledek a motivace do budouc-
na. Mladší žáci prokazovali nejen individuální 
dovednosti, ale i týmovou soudržnost a strate-
gické myšlení.
Starší žáci a dorost (hráči do 18 let) se sna-

žili až do posledního zápasu obhájit loňské 
1. místo. V silné konkurenci týmů se nakonec 
umístili na 3. místě, což je i tak velký úspěch. 
Kategorii mladších žáků doplněnou o hráče 

z přípravky jsme přihlásili na mezinárod-

ní turnaj Ostrava Cup. Soutěže se 
zúčastnilo celkem 16 týmů, které 
byly rozděleny do 4 skupin. V naší 
skupině jsme se utkali s FBC Tigers 
Poruba, Lions Zlín a 1. FBC Karvi-
ná. Kluci hráli ze všech sil, ale i přes 
skvělé výkony se probojovali pouze 
do pavouka B (týmy ze 3. a 4. místa 
všech skupin), kde porazili všechny 
týmy, se kterými se utkali (FBC Hlu-
čín 4:1; TJ Sokol Frýdlant 4:2). V po-
sledním zápase pak dosáhli vítězství 
nad polskou Lodží s výsledkem 4:1, 
což pro nás bylo skvělým zakončením 
turnaje.
Celkově jsme na naše florbalisty 

velmi hrdí a těšíme se na další sezónu, 
kde budeme pokračovat v tvrdé práci 
a usilovat o další úspěchy v turnajích. 
Děkujeme také všem trenérům, rodi-
čům a příznivcům, kteří nás podpo-
rují a pomáhají nám dosáhnout těchto 
skvělých výsledků.
Na příští školní rok hledáme děti ve věku 

7-8 let, které mají zájem o florbal. Přijďte 
si zahrát, naučit se nové dovednosti a najít 

nové kamarády. Tréninky budou probíhat 
v přátelské atmosféře pod vedením zkuše-
ných trenérů.

Hájovská mládež rozdrtila Moravskoslezský Kraj
Vojtěch Jalůvka (starosta SH ČMS SDH Hájov) 

Mnozí z vás se už jistě dozvěděli přes LTV 
Příbor, či sociální sítě o neskutečném víkendu 
(8. 6.-9. 6.) mladých hasičů z Hájova. Dovolte 
mi zde vše tak trochu shrnout pěkně od za-

čátku a seznámit vás s tím, jak se zrodil tento 
hájovský hasičský neuvěřitelný víkend – a já 
bych dodal nejen víkend.
Vše začalo už v sobotu 18. května, kdy se 

konalo v Novém Jičíně Okresní kolo dorostu 
v požárním sportu. Poprvé v historii jsme 
postavili družstvo dorostenců i dorostenek. 
V menší konkurenci se oběma družstvům 

k vzdálenostem jsme však tuto možnost 
odmítli. Mladší žáci se umístili ve stejné 
soutěži na krásném čtvrtém místě. Jen 
náklady na cestovném by stouply min. 
o osmdesát tisíc za rok u této kategorie. 
Mrzí nás to, ale ekonomika je neúprosná. 
Naši dorostenci vyhráli suverénně okresní 

přebor a zaslouženě budou příští rok hrát 
krajskou soutěž. 
Tečku za úspěšnou sezónou stvrdili v so-

botu naši muži. V posledním zápase sezony, 

domácí prostředí, před necelými 1000 
fanoušky, jasná výhra, a po 14 letech se zde 
v Příboře můžeme těšit na krajskou soutěž, 
konkrétně 1. B třídu. 
Závěrem. Poslední den sezóny se vydařil 

nejen z pohledu fotbalu, ale velkou radost 
jsme měli z účasti veřejnosti na Guláš 
festu a dětském dni, který jsme dodatečně 
pořádali na opraveném vedlejším travnatém 
hřišti. 
Závěrem.

Děkujeme městu Příboru za podporu při 
vydávání našich článků, podporu obecně, 
i když je upřímné si říct, že si dokážeme 
představit tu podporu pro náš oddíl daleko 
výraznější ve srovnání s okolními městy. 
Všem našim sponzorům, tělovýchovné 
jednotě také patří velký dík a zároveň jejich 
rukopis se zapsal do historie, společného 
úspěchu. Děkujeme všem našim trenérům, 
funkcionářům, hráčům.
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podařilo postoupit na krajské kolo, které se 
konalo 9. června, opět v Novém Jičíně. 

O týden později 25.května se v Kopřivnici 
konalo pro změnu okresní kolo hry Plamen. 
Z tohoto kola se postupuje na krajské kolo jen 
ve starší kategorii. Pro mladší kategorii do 
10 let se tato soutěž pořádá již bez možnosti 
dalšího postupu. Je zde možnost, pokud se 
družstvu podaří zvítězit, přímo postoupit 
na pohár Krajského rady Moravskoslezské-
ho kraje, který se bude konat někdy v září 
zřejmě až v Osoblaze v okrese 
Bruntál. No a jistě tušíte, jak to 
dopadlo. Mladší žáci ve složení 
Marek Hanzelka, Kryštof Bíl-
ský, Lada Mošťková, Magdaléna 
Kubečková, Natálie Kolářo-
vá, Rozárie Tesárková, Lilien 
Fierlová, Laura Sommerová, Jana 
Jalůvková a Šarlota Petrášová, 
suverénně vyhráli a pod vede-
ním trenérů Martina Maléře, 
Tomáše Bordovského a Martiny 
Kavkové postoupili. Vyhráli čty-
ři z pěti disciplín a jen ve štafetě 
4x60m byli druzí.
Starším žákům se taktéž poda-

řilo celkově zvítězit. Druhé místo 
brali jen v útoku CTIF, jinak 
ostatní čtyři disciplíny vyhráli. Ti 
si mimo jiné vybojovali i postup 
na krajské kolo hry Plamen, které 
se konalo 8. června v Novém Jičíně. Postupem 
hned tří našich družstev na krajská kola se 
začalo ještě s usilovnějším tréninkem a pilová-
ním všeho, co se dá, jelikož hájovští hasiči 
chtěli uspět a postoupit dál.
No a je tady víkend 8.–9. června.
Krásná prosluněná sobota 8. června nás čeká 

v Novém Jičíně. Na městském stadionu se se-
šlo 11 nejlepších družstev z celého Moravsko-
slezského Kraje. Pár nejvěrnějších příznivců 
včetně mne usedá na tribunu a netrpělivě 
čeká na první disciplínu. Tou je štafeta CTIF 
a dle pozdější informace od trenérů asi nejobá-
vanější. Vše ale klaplo na výbornou a bereme 
z této disciplíny celkově druhé místo. Tímto 
výsledkem jako by ze všech dětí spadla nervo-
zita a na dalších čtyřech disciplínách, (útoku 
CTIF, štafetě 4x60m, štafetě dvojic a na 
požárním útoku) bereme jen vítězství.
To byla neskutečná jízda. Starší žáci překo-

nali ve všech disciplínách své časy z okresního 
kola a nedali nikomu vůbec žádnou šanci. Za-
slouženě po 3 letech (naposledy v roce 2021) 
postupují na Mistrovství České republiky 
hry Plamen, které se koná 22.–23. června 

v Praze. Zde jsou jména těch, kteří zvítězili 
a ovládli Moravskoslezský kraj: Kristina Ku-
sová, Tereza Šimečková, Markéta Maléřová, 
Karolína Zárubová, Anna Kabátová, Tomáš 
Staňek, Marek Svatoš, Elen Hanzelková, 
Klaudie Kusová, Kryštof Matula. 
Je tady neděle 9. června, tentokrát již trochu 

pod mrakem, ale neprší a nakonec vyjde 
i sluníčko. Na stadión v Novém Jičíně se sjela 
nejlepší družstva z Moravskoslezského kraje 
v kategorii dorost, dorostenky. V každé kate-
gorii je 5 družstev a jen jedno si zajistí postup. 
Nejprve pojďme na dorost. Opět usedáme na 

tribunu, tentokrát už ve větším počtu a netr-
pělivě vyhlížíme první disciplínu.
Začíná štafeta 4x100m s překážkami. První 

pokus se vydařil a dosažený čas se již nepoda-
řilo nikomu překonat. Zapisujeme si jedničku. 
Následují dorostenky, taktéž se představí 
na štafetě 4x100m s překážkami. Ty se před 
startem potýkají s různými zraněními, mění 
sestavy a improvizují, ale i tak berou na štafetě 
2. místo a převládá spokojenost. Někdo v tu 
chvíli pronesl větu „včera žáci taky začali dvoj-
kou a jak to dopadlo“.

Druhá disciplína je 100 m s překážkami. 
Opět začínají dorostenci. Ze sedmi startují-
cích se počítá 5 nejlepších časů, které se sčítají 
a tento výsledný čas se bere jako konečný pro 
družstvo. Dorostenci předvedou vyrovnané 
výkony, nejsou sice v jednotlivcích v první 
trojce, ale po sečtení pěti časů je to celkově 
řadí na první místo. 
Před poslední disci-
plínou jim k postupu 
„stačí“ skončit i na 
druhém místě. No 
a po úpravě trati 
jdeme na dorosten-
ky, ty taktéž čeká 
100 m s překážkami. 
Zde holky zabraly, 
dokonce některé už 
nejdou ani druhé 
pokusy a šetří síly. 
Na této disciplíně 
bezpečně vítězí 
a berou jedničku, 
což před poslední 
disciplínou zna-

mená, že není nic rozhodnuté a na republiku 
pojede ten, kdo vyhraje útoky.
Je zde královská disciplína požární útok 

s vodou. Jede se na dva pokusy – jako před-
chozí disciplíny.
Nejprve jdeme na dorost, těm stačí skončit 

druzí hned za Těrlicko-Hradištěm. Prvním 
pokusem jde krásným časem do vedení právě 
toto družstvo, ale Hájov se teprve chystá. 
Kluci předvedli ještě o 0,9 sekundy lepší čas 
a jdou do vedení. Druhé pokusy už pořa-
dím nezamíchaly a tak dorostenci můžou 
slavit. Zvítězili i na této disciplíně a právem 
postoupili na Mistrovství České republiky 
hry Plamen. 
No ale my na tribuně už s napětím sleduje-

me, co předvedou dorostenky. V této kategorii 
jsou karty rozdané tak, že kdo vyhraje tuto 
disciplínu pojede na MČR také. První pokus 
se Hájovu nedaří. Po zaváhání na béčkách 
a rozpojení hadice jsme po prvním kole 
poslední. Trenéři uklidňují holky, lehce mění 
sestavy a jdeme na druhé pokusy. Hájov na 
startu. Požární útok rozběhnutý daleko lépe 
než první pokus. Po uklouznutí proudařky 

těsně před nástřikovou čárou nám 
zatrnulo. Verča ale nepanikaří, 
zaklekává a terče se plní. Čas 
stojí, 29,14 s jdeme do vedení. 
Propuká nadšení, ale rozhodnuto 
není. Po nás jde ještě Skalice, 
která nás v případě povedené-
ho pokusu a lepšího času může 
odsunout na druhé nepostupové 
místo. Nic takového se ale nesta-
ne. Dorostenky z Hájova vítězí 
v poslední disciplíně a navazují 
na dorostence a společně poprvé 
v historii Hájova postupují na 
MČR, které se koná 29. 6. a 30. 6 
v Písku. A kdo, že tak skvěle 
reprezentoval Hájov? Dorosten-
ci: Šimon Holub, Jan Matula, 
Bartoloměj Filip, Jakub Kabát, 
Dominik Kahánek, David Jiřík, 
Matěj Maléř a Marek Svatoš. 

Dorostenky: Anna Kabátová, Veronika Plan-
dorová, Natálie Sokolová, Tereza Šimečková, 
Kateřina Mošťková, Markéta Maléřová, 
Martina Kavková a Ivana Lysová.
Nesmím zapomenout samozřejmě poděko-

vat alespoň těm trenérům, kteří byli u těchto 
víkendových úspěchů nejblíže, Martinu 
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Kabátovi, Michalu Kabátovi, Lukáši Kavkovi 
a Ivetě Kavkové. Ale poděkování míří i všem 
těm, kteří podporují naši snahu o jakoukoli 
hasičskou činnost. Děkuji.
A když komentátor v neděli na závěr hlásil 

na celý stadion, že si ájovská mládež ve všech 
třech kategoriích vybojovala postup a bude 
reprezentovat Moravskoslezský kraj na repub-
likovém kole, tak mi osobně a věřím, že nejen 
mně, šel mráz po zádech. No neskutečný 
víkend! Jsem rád, že jsem tyto dva dny mohl 
strávit na tribuně a povzbuzovat je. I když 
jsem pak další dny hledal hlasivky.
Snad jsme těmito výkony dokázali i panu 

starostovi panu Ing. arch. Janu Malíkovi 
a celému vedení města Příbora (reaguji na jeho 
slova, které pronesl v reportáži v LTV Příbor 
www.televize-pribor.cz/2024/05/27/
22-porad/ o tom, že když „uvidí ochotu, prá-
ci, výsledky, tak věří, že se najdou prostředky, 
jak dále podpořit rozvoj hřiště“. 

Snad jsme všem dokázali a stále budeme 
dokazovat, že to s hasičským sportem a s vý-
chovou mládeže na Hájově myslíme vážně, 
a že si vaši podporu dále zasloužíme. Snad i do 
budoucna nás město Příbor bude podporovat, 
za což jim všem předem děkujeme.
V době, kdy bude většina z vás číst tento člá-

nek v příborském Měsičníku, tak už bude po 
republikových kolech. Věřím, že se nám bude 
dařit zdárně reprezentovat nejen naši malou 
vesničku Hájov, ale i město Příbor, okres 
Nový Jičín, i celý Moravskoslezský kraj. Mlá-
deži přeji, ať si to hlavně užije, protože tyto 
zážitky se neopakují každým rokem, i když 
bychom si to samozřejmě všichni moc přáli. 
Pro některé z nás to teď znamená menší, ale 

příjemný problém, musíme zajistit ubytování, 
nějakou dopravu do obou měst a hlavně finan-
ce, abychom mohli v našem rozpočtu pokrýt 
tuto nečekanou, ale příjemnou událost.
Myslím, že jsem se rozepsal až moc. Článek, 

jak probíhala mistrovství vám určitě někdo 
rád do Měsičníku připraví, abychom se mohli 
podělit o své zážitky s našimi příznivci. Že 
jich je opravdu hodně, svědčí i sledovanost 
události na facebooku, kterou vytvořila LTV 
Příbor. Děkujeme.
Poslední má slova a poděkování patří všem 

těm, kteří jsou zveřejněni v článku výše. Jsem 
na VÁS hrdý a děkuji za vzornou reprezentaci 
SDH Hájov. 
Přeji všem pěkné prázdniny.
PS: Po uzávěrce přišla na Hájov naprosto 

neuvěřitelná, ale naprosto pravdivá zpráva 
– „Mužům z Hájova se podařilo v krajském 
kole požárního sportu zvítězit a postoupit na 
Mistrovství České republiky, tentokrát do 
Olomouce. Poprvé v historii sboru na Hájově.“ 
No neskutečný – teď už ne víkend, ale ROK 
2024!!!! 

Kácení máje a hry pro děti v Klokočově 1. 6. 2024
Karel Till ml. (O. s. Klokočov, z. s.)

První červnový den se u nás na hřišti 
v Klokočově nesl v tradičním duchu. Kácení 
máje spojené s hrami a zábavou hlavně pro ty 
nejmenší, naše děti a mládež.

Abychom mohli májku kácet, museli jsme 
ji nejprve postavit. Po přípravách a dovozu 
z příborského lesíku se nám ji podařilo vztyčit 
27. dubna a následovalo noční hlídání. Protože 
je také tradicí pálení čarodějnic, tak i my jsme 
letos po loňském úspěchu vyrobili čarodějnici, 
která za bouřlivého jásotu a hudby vzplála. 
A nyní k samotnému kácení. Letošní termín 

vyšel přesně na Den dětí, tedy na 1. 6. O den 
dříve se chystají stany, lavičky, postaví se 
kotlíky na místo, zázemí pro kuchaře a výdej 
guláše. Dováží se proviant, bečky s pivečkem 
atd. atd. V sobotu od brzkých ranních hodin 
se zatopilo pod kotly, krájela cibule, chystalo 
maso a ladilo chlazení na pivo. Nabízelo se 
jak desítkové, tak čepovaný ovocný Birell. 
Dále bylo zapotřebí nachystat stánek s hudbou 
a v neposlední řadě také soutěže a hry pro 
děti. O muziku se poprvé postaral příborský 
DJ Filip, kterému to šlo skvěle, a proto jsme si 
ho nasmlouvali také na krmáš, který se bude 
konat 9. září. Od půl druhé až do půl páté 
mělo více jak 150 dětí možnost vyzkoušet plno 
nových disciplín na různých stanovištích. 
Byla jich spousta a hlavně nové, jiné. Po ab-
solvování a splnění všech úkolů dostalo každé 

dítko sladkou odměnu. Po celý den mohly 
rovněž skotačit na skákacím hradě, který mají 
děti jako každý rok zaplacený z našeho fondu. 
Hrad byl k dispozici prvně až do pozdních, 

večerních hodin. 
Letos poprvé nebylo 
bohužel malování 
na obličej. To ale 
děti nijak neodradilo 
a vystály si několi-
krát frontu u tvaro-
vání balónků, kde 
jsme se naučili rov-
něž pár nových tva-
rů a budeme v tom 
pokračovat. V řízené 
části programu nás 

navštívili také mušketýři z 16. století. Hned 
pod naší májkou vzniklo jakési „bojiště“ 
s dynamickými ukázkami. Po komentovaném 
představení zbraní a mušketýrů došlo také 
na samotné střelby. A že to byly tedy rány. 
Od jedné hodiny byl hned u vstupu s dobro-
volným vstupným vystaven závodní speciál 
Martina Vlčka. Hned naproti sekundovalo 
auto příborských hasičů. Jak „Vlčákovi“, tak 
sboru SDH Příbor děkujeme za jejich účast. 
Přesně o půl třetí se nám představila příbor-

ská taneční skupina LDance. Mladí tanečníci, 
kteří vyhrávají soutěže nejen u nás v republi-
ce, ale také v Evropě. Určitě stojí za zmínku, 
že letos získali cenu vícemistra Evropy. Takže 

zasloužený potlesk byl a je na místě. Po celé 
odpoledne i večer byly nabízeny krom vynika-
jícího guláše párky v rohlíku, hot dogy, pala-
činky, grilovaná krkovička, popcorn a spousta 
jiných pochutin.
Až do čtvrté hodiny bylo počasí nádherně 

slunečné. Samotné kácení naplánované na 
půl páté, jsme museli vzhledem k rychlému 
nástupu deště urychlit. Májka šla k zemi 
něco málo po čtvrté hodině. Bohužel všichni 
návštěvníci se museli schovat před vydatným 
deštěm. Naštěstí máme pro tyto případy 
dostatek místa. Musím poděkovat Jakubu 
Nedomovi, že dorazil tuto podívanou natočit 
pro LTV Příbor v rekordním čase, mimo 
původní plán! Přesně ve zmíněný čas došlo na 
samotné kácení naší májky. Při rychlém pod-
řezání dvoumužnou pilou se poroučela k zemi. 
Všechny děti se okamžitě, již a ještě za deště, 
vrhly ukořistit stužku a hlavně vlajku České 
republiky. Tu mohli směnit opět za odměnu. 
Díky patří mecenáši z Klokočova za poskyt-
nutí asi pěti kilo sladkostí. Déšť pomalinku 
ustával a na chvíli se ukázalo sluníčko. Po 
rychlém vysušení lavic se mohli všichni vrátit 
na svá místa.
Když už byla májka na zemi a bylo dost 

prostoru na hřišti, začalo sportovní zápole-

ní dětí. V čem? Již tak oblíbené a věhlasné 
přetahování lanem. Děti se přetahovaly jako 
o život. Bohužel se toto odehrávalo za mokra, 
proto bylo oproti loňskému roku vynecháno 
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zápolení dospělých.
Po tomto klání se organizovaná část dne 

uchýlila ke konci. Nyní byl prostor pro 
opravdu volnou zábavu, hrám na multifunkč-
ním hřišti i trávníku. Novinkou byla výroba 
vlastních placek, odznáčků, které si děti 
mohly zakoupit.
Jsme velmi rádi za vaši přízeň a opět rekordní 

návštěvnost. Velmi nás těší, že se všem i přes 
nepřízeň počasí u nás líbí, a těšíme se na 
další společné shledání třeba na krmáši. Ten 
se bude konat opět na klokočovském hřišti 

v pondělí, den po příborské pouti. Již ve zmí-
něném datu 9. 9. Podrobnosti se včas dozvíte 
jak zde v Měsíčníku, tak na našich interneto-
vých stránkách a facebooku. Ke konci tohoto 
hodnocení nesmí chybět poděkování všem 
organizátorům jak z řad našeho sdružení, tak 
ochotníkům na stanovištích, DJ Filipovi za 
úžasnou hudbu i nevšední profi ozvučení, za 
skvělý a bezproblémový průběh dne. 
PS: Ve chvíli, kdy čtete tento výtisk Měsíč-

níku, máme za sebou další dvě akce. 15. 6. 
proběhl 3. ročník Klokošlapu a 22. června 

12. ročník turnaje ve volejbale o putovní 
pohár. O obou akcích napíšeme rovněž hod-
nocení, které vyjde v měsíci srpnu. Fotografie 
naleznete na našich stránkách a nově na 
www.osklokocov.rajce.net
Nakonec: Jménem sdružení přeji všem, 

hlavně dětem, krásné a prosluněné 
prázdniny plné zábavy, her a radovánek 
bez úrazů, jak u nás na hřišti, tak kdekoli 
jinde.
WWW.KLOKOCOV.COM.

Rodinné odpoledne na Hájově
Michaela Novobilská

Začátek června patřil na Hájově i letos dětem. 
Liga žen Hájov ve spolupráci s Osadním výbo-
rem Hájov a Mysliveckým spolkem Příbor Há-
jov pořádala 8. 6. 2024 velkou akci s názvem 
„Rodinné odpoledne na Hájově“. Počasí bylo 
překvapivě po celou sobotu ryze letní, a tak nic 
nebránilo rodinkám užít si zábavné odpoledne 
plnými doušky. Již před třetí odpolední hodi-
nou se začalo plnit prostranství pod obecním 
domem a veselé dětské písničky byly slyšet 
široko daleko. Našim ratolestem bylo k dispo-
zici velmi oblíbené malování na obličej a díky 
neúnavným úžasným malířkám zdobily jejich 
tvářičky krásné malůvky mnohdy ozdobené 
i kamínky. Pro malé skokany byly připraveny 
po celou dobu skákací atrakce jak pro větší 
účastníky s motivem vesmírných raket, tak 
pro menší děti s motivem krásné perníkové 
chaloupky. Na ty nejmenší čekaly disciplíny 
s tematikou vodního světa, jako například lov 
rybiček, skládání puzzle, poznávání vodních 
zvířátek pohmatem, skákání žabáků nebo lov 
malých příšerek v bažině, a nakonec všemi 
oblíbená hasičská překážková dráha. 
Chtěli bychom touto cestou ještě jednou 

poděkovat místním hasičům za obrovskou 
technickou a personální podporu. 
Po úspěšném splnění úkolů získali malí šiku-

lové sladkou zlatou medaili a věcnou odměnu. 
Pro starší sportovce připravil myslivecký 

spolek překážkový branný závod, který odstar-
toval před místním pohostinstvím a vyzkoušel 
dovednosti dětí například v poznávání zvířat, 
skákání v pytli, hodu tenisákem na plechovky 
nebo průchodu tunelem. V cíli na malé zá-
vodníky čekala sladká medaile a po vyhlášení 
vítězů a celkového pořadí menší věcná odměna.

Kolem čtvrté hodiny odpolední 
se rozezněly hlasité zvuky výfuků 
a na výletiště se začali sjíždět 
hájovští motorkáři v krásných sty-
lových tričkách s vlastním logem. 
Projeli si svou spanilou jízdu celým 
Hájovem křížem krážem. Svoje 
motorové miláčky zaparkovali na 
výletišti a že se bylo čím kochat. 
Od velkých cestovních motorek 
přes čopry, krosky, čtyřkolky 
a také některé historické vzácné 
kousky. 
Kolem půl páté se objevili na 

hřišti dva veselí klauni z Balon-
kova, kteří roztančili jak malé 
holčičky, tak kluky. Při různých 
aktivitách vyráběli dětem oblíbe-
ná zvířátka z balonků. 
Neplánovanou ukázkou čerstvě 

vyhraného poháru z krajského 
kola hasičské soutěže Plamen 
nás obdarovali místní starší žáci 
z Hájova úžasnou dávkou euforie 
z vítězství a vysloužili si bouřli-
vý potlesk. 
Z občerstvení čekaly na malé 

i velké ledová tříšť, výborné 
domácí langoše, párky v rohlíku, 
vynikající hovězí guláš nebo grilo-
vané klobásy. Novinkou letošního 
ročníku byly sladké palačinky, 
které všem moc chutnaly. 
Závěrem akce byla velká dávka 

zábavy při dovádění v moři z hasičské pěny, 
která byla skvělým osvěžením ke konci krás-
ného dne. 

Všem organizátorům děkujeme za jejich 
práci a věříme, že si tento den užily nejen 
všechny děti. 

Malé střípky dělají velkou službu
Martin Poruba (aktivizační pracovník Domova Příbor)

Dnes bych se rád zmínil o situacích, které 
můžeme vnímat svou podstatou jako běžné, 
nevýrazné, ale vlastně dělají náš Domov 
kvalitní službou. Chci vyzvednout drobnosti, 
které zpříjemňují život našim uživatelům. 
Ještě než se dostanu k jádru věci, je třeba říci, 
že bez kvalitního týmu spolupracovníků by 
to nešlo. Nefungovalo by to bez ustáleného 

kolektivu lidí, kteří sice mohou pracovat na 
odlišných pozicích, mohou mít různé cha-
rakterové vlastnosti, ale mají jedno společné, 
jsou tady pro lidi. Pracují s lidmi, protože je 
jim s nimi dobře. Takový tým zaměstnanců 
se neustále vyvíjí, mění a trvá dlouhou řadu 
let, než si to tzv. „sedne“. Celý Domov se pak 
může rozjet po stejných kolejích s cílem službu 

vyšperkovat a stále zdokonalovat. 
Pojďme se ale podívat na momenty, které se 

mohou zdát samozřejmé, ale my zaměstnanci 
Domova je vnímáme jako nesmírně důležité. 
Pro spokojenost uživatelů se snažíme dělat 
maximum a víme, že zařízení jim domov, ze 
kterého k nám přišli, nahradit nemůže. Sna-
žíme se alespoň, aby se služba co nejvíce do-
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máckému prostředí přiblížila. K tomu přispívá 
nejen poskytovaná péče a široké spektrum 
nabízených aktivit, ale také čistota prostředí, 
upravenost a výzdoba pokojů a chodeb, kvě-
tinová dekorace v celém Domově, nástěnky 
sloužící k informování uživatelů o aktivitách, 
jídelníčku, důležitých aktualitách…Nástěnky, 
obrazy, plakáty, fotografie rodinných pří-
slušníků nechybí také přímo u lůžek seniorů, 
stejně tak jako je nedílnou součástí moderní 
a praktický nábytek. Soukromí na dvoulůžko-
vých pokojích zajišťují paravány nebo závěsy, 
uživatel si může do Domova vzít s sebou věci, 
které používal, na které byl zvyklý. Jedná se 
pouze o krátký výčet toho, co se zdá samozřej-
mostí a může působit na uživatele pozitivně.
Začal bych zahradou, která se nám mění 

a krásní přímo před očima. Ještě po rekon-
strukcí Domova v roce 2020 to byla jen 
travnatá plocha. Nyní jsou to pestře osázené 
květináče, barevně kvetoucí záhony, bylinky 
různých druhů ve vyvýšených truhlících, 
keře, stromky, bohatě rodící rajčata i papri-
ky…. To vše dotváří prostředí, kde uživatel 
může strávit příjemné chvíle s návštěvou, 
vnímat přírodu nebo načerpat energii. Kromě 
péče zahradníků a pracovníka údržby je to 
zásluha především naší uživatelky paní Anny 
Urbišové, která se poctivě už čtvrtým rokem 
stará o to, aby zahrada dělala dobrou reklamu 
Domovu a lidé se zde cítili dobře. Moc děkuje-
me a vážíme si toho.
Důležitou složkou v Domově je také kvalitní 

strava. Nutno pochválit tým našich kuchařek, 
které se snaží co nejchutněji připravovat sní-
daně, obědy, svačiny, večeře, pohoštění….Nic-

méně znáte to, sto lidí, sto chutí 
a zavděčit se všem je v podstatě 
nemožné. Nicméně i s na-
růstajícími cenami potravin 
se snažíme stravování nadále 
zlepšovat a rozvíjet, aby nejen 
chutnalo, ale bylo i zdravé 
a také dobře vypadalo. Dalším 
důkazem zkvalitňování služby 
v rámci stravování je nynější 
zavedení tzv. „Snídaňových 
rautů“ konaných jednou týdně 
v jídelně Domova. Zájemci si 
mohou vybrat, zda si dopřejí 
snídani sladkou, či slanou, zda 
jim přijde k duhu vaječina, po-
mazánka, či párek, nebo zvolí zdravou snídani 
v podobě ovoce a zeleniny. Výběr je pestrý 
i mezi nápoji.
Volný čas je v dnešním uspěchaném světě 

vzácností. Dalším střípkem, který vnímám 
jako součást mozaiky je práce nás mnohých 
nad rámec pracovní doby, kdy jsme ochotni 
trochu svého volného času darovat uživatelům. 
Před všemi, kteří tohle dělají, smekám pomy-
slný klobouk. Jedná se o zajištění nejrůznějších 
nákupů, oprav, zajišťování materiálu k tvo-
ření, nákupu dárků, vyřizování na úřadech, 
v institucích, doprovody na kulturní akce, 
procházky s uživateli do parku, či jen návště-
va s pejskem k potěšení. Může to být různé 
plánování s uživatelem, příprava aktivity, nebo 
pouhé přemýšlením nad tím, jak uživateli 
službu v Domově vylepšit. Rádi se k nám vrací 
a pomáhají i zaměstnanci bývalí, dobré vztahy 
máme navázány i s dobrovolníky.

Na závěr se chci podělit o milou a dojemnou 
událost, která vyplynula tak nějak od srdce 
a spontánně od samotných zaměstnanců 
a dnes se stala již nedílnou součástí chodu 
Domova. Jedná se o pravidelné obdarovávání 
oslavenců drobnými dárky k narozeninám 
(kytička, bonboniéra, zákusek, chlebíček, 
lahvinka…) Někteří zaměstnanci se sami 
rozhodli ze svých peněz přispívat do fondu, 
který slouží pro tyto účely. Společně jdou pak 
konkrétnímu uživateli zazpívat a poblahopřát 
a dojetí a radost oslavenců, že si na ně vzpo-
meneme a obdarujeme, je k nezaplacení.
 Jistě je mnoho střípků, na které jsem zapo-

mněl, nebo je nyní již vnímám jako součást 
chodu Domova natolik, že je nezaznamenám. 
Věřím, že nadále budou tyto malé šperky 
přibývat a dotvářet velký poklad, který nám 
práce se seniory je.

Naděje na zázrak…
Mgr. Vladislava Strnadová (školní metodik ZŠ Npor. Loma Příbor)

Název příspěvku do červencového Mě-
síčníku jsem si vypůjčila od autorky práce, 
kterou si za chvíli budete moci přečíst. 
O čem to bude? O jaký zázrak se jedná?
Řekla bych, že tento zázrak měl na svědo-

mí muž z masa a kostí, muž, který se dožil 
úctyhodného věku – 106 let. Jmenoval se 

Nicholas George Winton a byl to britský 
makléř a humanitární pracovník, který 
v roce 1939 zachránil 699 převážně židov-
ských dětí z okupovaného území Českoslo-
venska před transportem do koncentračních 
táborů. Udělal to tak, že dětem zajistil 
odjezd vlakem do Spojeného království. Vy-

padá to jednoduše. 
Tato záchrana byla 
tak složitá, kompli-
kovaná a vyžado-
vala úsilí tolika lidí, 
institucí… Za vším 
tím byl pan Winton. 
V roce 2002 vyšel 
snímek Síla lidskosti, 
v roce 2011 Nickyho 
rodina, no a v roce 
2023 film Jeden 
život. Když kolegyně 
film zhlédla, pojali 
jsme myšlenku, že 
bychom chtěli sní-
mek ukázat i našim 
žákům. Stalo se. 
Představení zrovna 

promítali pro školy v Kopřivnici. Vzali jsme 
sedmé, osmé a deváté ročníky. Na předsta-
vení jsme děti připravili, po filmu proběhlo 
sdílení a nejen to. Ve výtvarné výchově si 
děti vytvořily jednoduchý portrét „svého“ 
dítěte. I s číslem. 
Všechny „děti“ jsme umístili na nástěnku 

na chodbě a věřte – vzbuzovala velký zájem. 
Mladší děti nástěnku zvědavě okukovaly, 
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tvůrci porovnávali své portréty s ostatními, 
u nástěnky se živě diskutovalo. 
Děti měly ještě možnost napsat slohovou 

práci, ve které se mohly pokusit vymyslet 
svůj vlastní příběh, jak by asi jejich život 
vypadal, kdyby…nasedli do vlaku. 
Nyní vám tedy nabízím k přečtení práci 

slečny z devátého ročníku. 

NADĚJE NA ZÁZRAK
Píše se rok 1945 a já sedím se svojí mi-

lovanou rodinou u štědrovečerního stolu. 
Místnost přímo přetéká radostí, smíchem 
a vděkem. Před několika málo týdny jsem 
již začala ztrácet naději, že bych ještě někdy 
mohla slyšet tatínkův jedinečný smích, 
spatřit maminčin laskavý úsměv, babiččinu 
něžnou tvář a poslouchat dědovy vtípky. 
Všechno tohle je neuvěřitelný zázrak, 
chybělo málo a všechno mohlo být jinak. 
Naštěstí rodiče poslechli varovný hlas bůhví 
odkud a přesně před šesti lety, šesti měsíci 
a devíti dny začaly naše nečekaně dlouhé 
anglické „ prázdniny “...
… Už více než šest roků bydlím se svými 

bratry na anglickém venkově. Naštěstí naše 
anglická maminka hned po našem příjez-
du na londýnské nádraží změnila názor 

a místo jednoho dítěte se ujala hned dětí tří. 
Jsem přešťastná, že nedopustila, abych se 
musela s bratry rozdělit. Ten velký smutek 
z odloučení od rodičů a všech blízkých se 
přece jen dá lépe vydržet. Teď už jsme si 
zvykli na to všechno nové, co nás v Anglii 
čekalo. Se starším bratrem Noahem ale 
i tak každý večer před spaním stále dokola 
znovu a znovu plánujeme, jaké to bude, až 
se vrátíme zpátky do Československa, až 
nebude válka, až nebude svět vzhůru noha-
ma. Mladšímu bratru Jonášovi se snažíme 
uchovat co nejvíce vzpomínek na život před 
odjezdem vlakem do neznáma, ale je to čím 
dál tím těžší. Už i my starší pomalu ale jistě 
zapomínáme na všechna ta známá místa 
a vůně, které jsme brali jako samozřejmost. 
Nejhorší je, že už více než rok nepřišla 
od rodičů žádná zpráva. Pan Luis, místní 
pošťák, na nás už dlouhé měsíce radostně 
nemával bílou obálkou a nevolal: „ My dear 
Czech friends, I have someting special for 
you.“ Pořád si říkám, jestli je dobře, že jsme 
do toho vlaku nastoupili. Neměli jsme raději 
zůstat jako rodina pohromadě? O tom, co 
se děje mimo Anglii, máme jen velice málo 
informací, ale zdá se mi, že v poslední době 
začíná přibývat těch lepších zpráv, že už 

brzy bude vše zlé pryč. Naše každovečerní 
modlitba, kterou si s Noahem odříkáváme 
v posteli, zní takto: „ Pane Bože, zařiď, aby 
zmizel Hitler a s ním všichni náckové světa, 
aby se všechny děti mohly vrátit domů, aby 
nám naše maminka uvařila jahodové kned-
líky a upekla buchty s povidly, aby nám 
tatínek znovu vyprávěl všechny ty strašidel-
né pohádky, které tak rád pro nás vymýšlel, 
ale hlavně, abychom byli zase všichni spolu. 
Amen.“
A pak to přišlo. Přicházela jsem „domů“ 

ze školy. Anglická maminka stála u branky 
a už z dálky na mě mávala. Bylo mi jasné, že 
se něco děje, něco skvělého. Rozběhla jsem 
se. Dopis! Opravdu je to dopis z Českoslo-
venska. Nedočkavě jsem hltala jednotlivá 
slova. Maminka píše, že jsou oba s tatínkem 
v pořádku a my se můžeme vrátit domů. Po-
jedeme domů. Zázraky se dějí. Bože, děkuji. 

Magdalena Kulihová, 9. A

Nevím jak vám, mně se tento příběh moc líbí. 
A proč hlavně? Kvůli té naději. Ta přece umírá 
poslední.

Krásné prázdniny, dovolenou, léto…

Co se děje u nás ve škole
Mgr. Dana Lišková (za pedagogy ZŠ Jičínské), foto: Mgr. Eva Fabiánková 

Po stopách Přemyslovců se vydali čtvrťáci 
v třídenním projektu. Začali jako detektivo-
vé, když se snažili objasnit okolnosti vraždy 
svaté Ludmily. Pomocí příběhů i informač-
ních textů porovnávali život ve středověku 
s tím současným, vytvářeli o tom plakáty, 
prezentovali je na „středověkém tržišti“, psali 

a nacvičovali rozhovory s osobnostmi z rodu 
Přemyslovců, pracovali s časovou osou a při 
tom všem spolupracovali ve skupinách.
Květen a červen u nás ve škole patří výletům. 

V květnu nás tedy čekal tolik očekávaný výlet 
do Londýna. Po dni stráveném v autobuse 
a jízdou Eurotunelem jsme konečně dojeli 
do cíle a hned se vydali prozkoumávat první 
zajímavosti Londýna. Prošli jsme si park 
v Greenwichi, podívali se na místní observa-
toř, překročili nultý poledník, pak nastoupili 
na loď a svezli se po řece Temži až do srdce 

Londýna. Za mírného deště došli ke katedrá-
le sv. Pavla, navštívili část City of London 
s mnoha důležitými budovami. Na závěr dne 
jsme se už těšili na prohlídku mostu Tower 
Bridge, kdy zvláště procházka po skleněné 
části lávky nad mostem byla velkým zážitkem. 
Ve středu jsme zamířili k Buckinghamskému 

paláci a poté navštívili přírodovědné muzeum, 
kde jsme strávili dlouhý čas, protože bylo 
opravdu na co koukat od dinosaurů přes mine-
rály až po různé živočichy. Počasí nám přálo, 
a tak procházka Hyde Parkem byla opravdu 
velmi příjemná. Návštěva známého obchodní-
ho domu Harrods byla jen krátká, ale stačila, 
abychom mohli obdivovat krásnou architektu-
ru i luxusní zboží. Metrem jsme pak přejeli ke 
známé ulici Notting Hill s velkým množstvím 
obchůdků s jídlem i suvenýry. 
Čtvrtek nás čekal velmi nabitý, ráno vše 

sbalit, rozloučit se s hotelem a opět metrem 
do centra Londýna. Kolem St. James Parku 
jsme se dostali k Westminsterskému opatství 
a poté obdivovali Big Ben. Prošli jsme vládní 
třídou, minuli sídlo premiéra v Downing 
Street, různé vládní budovy, až jsme se dostali 
na Trafalgarské náměstí se sochou admirála 
Nelsona. Děti ale asi více zaujalo Leicesterské 
náměstí se sochami medvídka Paddingtona, 
Mr. Beana, Harryho Pottera a dalších. Pro-
cházka Čínskou čtvrtí měla také velké kouzlo, 
stejně jako čtvrt Soho. I Covent Garden 
s velkým množství pouličních umělců musela 
nadchnout doslova každého. Pak nás čekala 
úžasná projížďka na Londýnském kole, kdy 

jsme z výšky mohli pozorovat celý Londýn. 
Zpáteční cesta nám utíkala docela rychle. Sice 
jsme byli unaveni, protože jsme denně nacho-
dili i 18 km, ale i plní vzpomínek na Londýn. 
Na další zahraniční výlet jsme vyrazili do 

Krakova. Naši prohlídku městem jsme začali 
u Schindlerovy továrny, kde se žáci sezná-
mili s osobností továrníka Schindlera. Ten 
během 2. světové války zachránil tisíce svých 
pracovníků, kterým hrozila smrt v koncen-
tračních táborech. Odtud jsme pokračovali 
přes řeku Vislu do čtvrti Kaziměř. Zde jsme si 
prohlédli Starou a Izákovu synagogu a rovněž 
jsme se prošli ulicí Szeroka, kde byly k vidění 
typické židovské obchody. Další zastávkou byl 
majestátní hrad Wawel tyčící se na stejno-
jmenném kopci nad řekou Vislou. Jedná se 
o památku zapsanou na seznam UNESCO. 
Někteří využili možnost a navštívili Dračí 
doupě, které se nachází pod hradem.
Z Wawelu mířily naše kroky na Hlavní 

rynek, což je jedno z největších královských 
náměstí v Evropě. Hlavní atrakci, kterou jsme 
museli všichni navštívit, byla Sukiennice. Kdo 
chtěl, mohl si tu nakoupit upomínkové před-
měty. Především dívkám se líbily nádherné 
šperky z jantaru.
Poslední zastávku jsme si udělali u pozů-

statku středověkého královského opevnění 
zvaného Barbakan. Výlet se nám vydařil, 
viděli jsme historické památky, nakoupili si 
suvenýry, spořádali plno hamburgerů a po 
celou dobu nám přálo krásné počasí.
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Tatra v Příboře, 25. díl
Jiří Slaný, Zdeněk Kübel, Foto: archivy Jiřího Slaného a Zdeňka 
Kübela

Epilog
Osobní automobily TATRA T700 se 

od roku 1995 do roku 1999 ještě kusově 
vyráběly v prostorách vývojových dílen 
TATRY Kopřivnice a.s. V tomto období 
se v TATŘE vyrobilo ještě celkem 62 ks 
sedmistovek. Poslední vůz v roce 1999 se 
však již nemontoval v dílnách technické-
ho vývoje, ale v soukromém servisu pana 
Rudolfa Vaška v Kopřivnici.
Ukončení výroby automobilů v příbor-

ské TATŘE zasáhlo významně do života 
všech zaměstnanců TATRY. Prožívali 
složité období a museli hledat své nové 
profesní uplatnění.
Obecně byla známá jejich technická vyspě-

lost a manuální zručnost. V okolním regionu 
je možno ještě dodnes dohledat různé vý-
robky a zařízení, které tatrováci byli schopni 
vyrobit mimo oficiální výrobní program. 
Řada těchto nápaditých a často důmyslných 
výrobků „Made in TATRA“ pak byla veřej-
nosti prezentována na výstavě v příborském 
Centru tradičních technologií – CETRATu, 
dříve Muzeu Příbor. Uskutečnila se v době 
11/2017-05/2018 a nesla název „Vyrobeno 
v TATŘE, ale tatrovka to není“. Tato ne-
oficiální „výroba“ byla rovněž zdokumento-
vána i ve stejnojmenné knize autorů Václava 
Michaličky a Petry Vidomusové, pracovníků 
příborského muzea – CETRATu.
Ukončení výroby automobilů v TATŘE 

Příbor se však dotklo i občanů města, kteří 
v příborské TATŘE nepracovali. 
Od roku 1951 až do ukončení výroby osob-

ních automobilů TATRA v příborském závo-
dě zaujímal závod TATRA Příbor v rámci 

města i přilehlého 
regionu význam-
né postavení. Byl 
největším průmys-
lovým podnikem na 
území města a v ob-
dobí konjunktury 
v něm pracovalo 
1.263 zaměstnanců. Významně se podílel na 
rozvoji města, a to nejen výstavbou bytů pro 
své zaměstnance, ale z velké části zabezpe-
čoval investicemi budování nových a rekon-
strukci původních kulturních a sportovních 
zařízení v Příboře. Financoval výstavbu 
předškolních zařízení a v rámci sdružené 
investice vybudoval v areálu závodu zdravotní 
středisko pro zaměstnance TATRY a LOA-
NY. Finančně podporoval kulturní a sportov-
ní aktivity občanů města. Pro své zaměst-
nance postavil chatové rekreační zařízení 
na Prostřední Bečvě. Tatrováčtí dobrovolní 
hasiči organizováni v závodní jednotce sboru 
požární ochrany ochraňovali nejen majetek 
příborské TATRY, ale aktivně se zúčastňovali 
i likvidací požárů komunálních a privátních 
objektů ve městě. Zaměstnanci závodu Tatra 
Příbor důstojně reprezentovali město při 
různých společenských a sportovních akcích 
jak v rámci republiky, tak i v zahraničí.
Vážený čtenáři, v tomto vzpomínkovém 

seriálu jsme chtěli připomenout základní 
fakta o nedávné historii výroby nádherných 
osobních automobilů TATRA v našem 
městě Příboře, poděkovat všem zaměstnan-
cům, kteří v příborské TATŘE pracovali. 
a zanechat svědectví o jejich životě a práci 
pro další generace.

Pasování prvňáčků na čtenáře 
v Městské knihovně Příbor
Bc. Silvie Bahnerová (vedoucí knihovny)

V pátek 14. června 2024 se v Městské 
knihovně Příbor uskutečnila slavnostní 
akce „Pasování prvňáčků na čtenáře“, 
které se zúčastnili malí žáci Základní školy 
Jičínské a Základní školy Npor. Loma 

Příbor. Tento den se měl stát 
milníkem na jejich cestě ke 
čtenářské gramotnosti a lásce 
ke knihám. Jednalo se o závě-
rečnou akci projektu „Už jsem 

čtenář – Knížka pro 
prvňáčka“. 
Cílem tohoto 

projektu, který pro-
bíhá v českých knihovnách už 
šestnáct let, je přivést děti hned 
od počátku školní docházky 
do knihoven, vytvářet u nich 
návyk pravidelného čtení, 
oceňovat je originální knížkou 

za to, že zvládly základy čtení, a tak u nich 
podporovat vztah k četbě a čtenářství. 
V průběhu školního roku děti navštívily 
knihovnu a setkaly se se spisovatelkou Len-
kou Rožnovskou.
Během slavnostního dopoledne zahrálo 

Obr. č. 74 – nová TATRA 700 byla oficiálně představena veřejnosti 9. dubna 
1996 v pražském hotelu Hilton 

Obr. č. 75 – špičkové provedení interiérů 
„sedmistovek“ 

Obr. č. 76 – motor T700 – benzínový vzduchem 
chlazený osmiválec 8/V 90° s vícebodovým 
vstřikováním o objemu 3 495 / 4 360 cm3 
a výkonu 147 / 172 kW
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dětem Divadélka Koloběžka pohádku O za-
mčeném štěstí. Pohádka o princezně Pam-
pelišce a princi Heřmánkovi vtáhla malé 
diváky do světa fantazie. Po divadelním 
představení následovalo samotné pasování. 
Každý prvňáček obdržel jako památku na 

tento den knihu Zuzany Pospíšilové Kouzelné 
brýle a také čtenářský glejt, který umožňuje 
stát se členem knihovny a půjčovat si další 
knihy.
Pasování prvňáčků na čtenáře je krásnou 

tradicí, která každoročně podporuje lásku 

ke čtení a knihám. Díky ní mají děti příle-
žitost objevit kouzlo literatury a stát se sou-
částí světa příběhů a fantazie. Pracovnice 
městské knihovny se těší na všechny nové 
čtenáře a přejí dětem krásné prázdniny.

RUDOLF JARNOT – POZVÁNKA
Dne 1. 9. 2024 bude zahájena 
fotografická výstava Rudolfa 
Jarnota. V březnu tohoto roku by 
se dožil 90 let.
Výstava je koncipována jako vzpomínko-

vá, ale se záměrem připomenout celou škálu 
fotografické činnosti Rudolfa Jarnota. Mimo 
umělecké fotografie mohou příchozí zhléd-
nout zapomenuté okamžiky ze života města, 
jeho spolků, sportovců, zaniklého i současné-
ho Příbora.
Návštěvníkům, Příborákům zvlášť, netřeba 

Rudolfa Jarnota představovat. V Příboře žil 
celý „dospělý“ život, považoval si ho jako 
„svého“ města, málokdo jej za jeho života 
neznal nebo o něm alespoň neslyšel. Lidé ho 

znali jednak z jeho profesního prostředí, ale 
převážně ve spojení s fotografováním. Jeho 
záběr byl široký. Pracoval pro místní fotoklub, 
všechny možné instituce, ale i soukromé 
osoby. Dokumentoval život ve městě. Měl rád 
přírodu, hlavně hory a miloval sport, zejména 
turistiku, lyžování, horolezectví, cyklistiku. 
To všechno se promítá v jeho tvorbě. 
Jako dekorace jsou jeho fotografie doplněny 

i artefakty, které k němu neodmyslitelně patří 
– fotografické pomůcky, horolezecká výstroj 
a výzbroj, cyklistické kolo.
Místo: Galerie Jane McAdam Freud v Příbo-

ře na náměstí, otevřeno vždy o víkendu, ver-
nisáž v neděli 1. 9. 2024 v 16 hodin, výstava 
potrvá do 15. 10. 2024.
K návštěvě zve rodina

PROCHÁZKY městem Příborem rok 2024  
Náměty se mohou se měnit v návaznosti na počasí. Může se stát, že zůstaneme 
na náměstí v podloubí a budeme si povídat o domech na náměstí.  
V případě změn sledujte www.pribor.eu, popř. FB LTV Příbor.  
Provází Irena Nedomová ve spolupráci s Janem Monsportem (kostely), paní 
Bittnerovou (klášter) a v říjnu ve spolupráci se Sabinou Máchovou (průmysl). 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
ČERVENEC   5. 7. 9.00 h sraz u kostela sv. Valentina  
 PÁTEK  Městská památková rezervace Příbor V POVĚSTECH  
   prolnutá historií, vstup do prázdnin,  
   výstup do věže farního kostela. 
 

 20. 7. 9.00 h sraz u kostela sv. Valentina 
 SOBOTA  HISTORIE A SOUČASNOST PŘÍBORA   

   Z kláštera uličkami přes historické centrum  
a farní kostel Narození Panny Marie  
do piaristických zahrad. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
SRPEN  3. 8.  9.00 h sraz u sousoší Panny Marie na náměstí     
 SOBOTA Tajemství STARÉHO HŘBITOVA      
   Z náměstí na starý hřbitov s kostelíkem sv. Františka.  
   
 17. 8.  9.00 h sraz u kostela sv. Valentina 
 SOBOTA  HISTORIE A SOUČASNOST PŘÍBORA   
         Z kostela sv. Valentina přes historické centrum 
  do piaristických zahrad a do kláštera. 
  

  31. 8.  9.00 h sraz u kostela sv. Valentina 
 SOBOTA Městská památková rezervace Příbor V POVĚSTECH  
   prolnutá historií, výstup do věže farního kostela.  
---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
ZÁŘÍ  14. 9. 11.00 h sraz u rodného domu Sigmunda Freuda, EHD             
 SOBOTA Od pohovky uličkami do centra Příbora    
   - OSOBNOSTI v názvech uliček a prohlídka muzea  

  Rodný dům S. Freuda, prohlídka galerie McAdam 
        Freud s výstavou fotografií Rudolfa Jarnota.   

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
ŘÍJEN   5. 10. 9.00 h  téma bude upřesněno 
 19. 10. 9.00 h  PRŮMYSLOVÝ PŘÍBOR S  
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ČESKÝCH TURISTŮ PŘÍBOR
řádá ve spolupráci s

ětmi a širokou veřejnost

–
pobytový zájezd

 
 
 
 

Mali Lošinj 
ě Kč
ě č

Děti od 13 let a mládež Kč
ělí Kč

děti do Kč, ostatní 1 Kč

ě
doprava, ubytování v penzionu, lázeňská taxa. 

Bližší informace a přihlášky
Nenutilová
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HLINÍKOVÝ PLOT Z TAHOKOVU TYP: CREATIVITY (barva antracit) 

NA OBJEDNÁVKU VYROBÍME JINÉ ROZMĚRY A  JINÉ BARVY DLE VZORNÍKU RAL.
NAVŠTIVTE VZORKOVOU PRODEJNU VE FRÝDKU-MÍSTKU (Příborská 1494)
OBJEDNÁVEJTE PŘES E-SHOP: www.eplechy.cz
VOLEJTE: 601 365 730 / NAPIŠTE NÁM: info@technotron-metal.cz

1

1

1

2

2

2

3

3 3

3

QR: eplechy.cz (plotové systémy)

4
4

BRANKA
Rozměr: 90x150 cm 
Cena: 8 300,- 

DVOUKŘÍDLÁ BRÁNA
Rozměr: 300x150 cm
Cena: 17 500,- 

PLOTOVÉ POLE VELKÉ
Rozměr: 200x150 cm
Cena: 7 700,- 
PLOTOVÉ POLE MENŠÍ
Rozměr: 200x120 cm
Cena: 7 100,- 
POSUVNÁ BRÁNA
Rozměr:400 (570)x150 cm
Cena: 46 400,-
*Možnost dodání se sadou pohonu  
pro posuvnou bránu značky CAIS

Plotové sloupky, kotvící prvky a montážní sada  
skladem na e-shopu: www.eplechy.cz

Pozvánka na nezapomenutelný zájezd 
do vinařství v Rakousku! 

 
Kdy: 5. - 6. října 2024 (sobota–neděle)  
 
Kde: Malebná vinařská oblast Dolní Rakousko 
 
Milovníci vína, připravte se na jedinečný zážitek! Zveme vás 
na dvoudenní zájezd do proslulé vinařské oblasti Dolní 
Rakousko. Tento region je známý svými vynikajícími víny       
a nádhernou krajinou. 
 
Cena zájezdu: 5 500 Kč na osobu  
Cena zahrnuje: dopravu, ubytování na 1 noc, snídani, 3 návštěvy 
místních vinařství včetně ochutnávky vína, českého průvodce 
a překladatele. 
 
Rezervace a bližší informace  
Telefon: 734 108 180 
E-mail: vinotekauradnice@gmail.com 
 
Nepropásněte příležitost ochutnat ta nejlepší rakouská 
vína a užít si krásy Dolního Rakouska! Počet míst je 
omezený, proto neváhejte a rezervujte si své místo ještě 
dnes!  
 
K tomuto zájezdu jsme vyhlásili soutěž o dvě místa zdarma.  
Více informací naleznete na www.vinotekauradnice.cz 
 

Více k zájezdu:  
(http://vinaodkrale.cz/navsteva-3-vinarstvi-v-oblasti-dolniho-rakouska/) 
 

 
 
 
 
 

Tenisový klub Příbor, z. s., 
 

nabízí sportovní veřejnosti možnost hraní na tenisových kurtech v Příboře. 
Kurty jsou pro veřejnost otevřeny od soboty 4. května 2024  

denně od 9°° do 19°°hodin. 
Rakety a míčky je možno zapůjčit u správce. 

 
Hraní je možno domluvit předem přímo na kurtech 

(za bývalou restaurací MEXIKO) nebo na telefonu 739 705 255. 
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